
Beste heer of mevrouw,

Zojuist heb ik van de KNJV als mensen uit mijn directe omgeving gehoord dat er gesproken wordt 
over een jachtverbod op haas en konijn. Hierover maak ik me als natuurliefhebber/onderzoeker 
zorgen. Ik zou een compleet artikel kunnen opstellen met redenen waarom het aantal soorten op de 
jachtlijst niet gereduceerd moet worden. Maar ik probeer de belangrijkste punten te benoemen.  
Want er wordt gezegd dat het vandaag de dag onnodig is om te jagen in Nederland. Maar de 
populaties van wildsoorten zijn dusdanig afhankelijk van hun leefgebied en dus het landgebruik. En 
dus niet van de jacht! Een goede tip om te bergrijpen wat ik bedoel is om eens naar een voedselweb 
te kijken. Een voorbeeld van een voedselweb luidt: gras wordt gegeten door het haas en de haas 
wordt gegeten door vos. Maar die vos kan ook een mens zijn. Wanneer de mens uit het voedselweb 
verdwijnd door de jacht op wild als haas en konijn te verbieden, raakt het voedselweb uit onballans. 
En zeker in gecreëerde landbouwgebieden is dat dan al snel te merken. Want waar door jacht 40% of 
minder van de najaarsstand hazen geoogst wordt, is zowel het percentage schade en ziektedruk van 
het wild verlaagd. Dit zorgt voor een eerlijke marnier van benutten. De mens blijft deel uitmaken van 
het voedselweb en het ecosysteem. En we kunnen in Nederland blijven genieten van wildsoorten in 
ons agrarische landschap. Wanneer de mens uit beeld is van het voedselweb gaan soorten hierop 
reageren en kans zien om uit te breiden of juist te verdwijnen. Het is dus verstandig om de WBE's te 
laten bepalen wat er in hun jachtgebieden benut wordt. Zei weten namelijk precies wat er in hun 
veld speelt en kunnen daarop het afschot bepalen. Zo is te zorgen voor een redelijke stabiele 
wildstand waarin het wild beschermd kan worden wanneer nodig, en bejaagd wordt wanneer nodig. 
Ook is het zo dat hazen vaak overdag niet meer te zien zijn door de drukte in het buitengebied van 
afgelopen jaren. Maar het is een advies om met 's avonds met het warmtebeeld eens te gaan tellen. 
Er zitten dan waarschijnlijk meer hazen als overdag. Ook is opmerkelijk dat in veel natuurgebieden de 
hazen- en konijnenstand ruim laag is. Dat is goed neer te leggen bij het voedselaanbod. Want het 
voedselaanbod in heide en bosgebieden is vaak ruim laag. Ook is daar meer predatie. In het 
landbouwgebied is ook wel predatie en tevens zeker meer eiwitrijk voedsel. Kortom, er zijn heel veel 
factoren die invloed hebben op de wildstand. En het lijkt me onverstandig om de jacht snel te 
stoppen omdat veel mensen erop tegen zijn die het onnodig en zielig vinden. Ik vraag me af of deze 
tegenstemmers van de jacht verder nadenken over de andere invloeden op wildstanden. Neem 
zaken nog eens in afweging zou ik zeggen.

Bedankt dat ik hier mijn mening en reactie mocht plaatsen

Groet


